

## OSK - MØDE I NÆSTVED 01/05-2011

Mødet blev åbnet kl. 10:30

### ***Dagsorden for dagens møde:***

1. Sindsrobøn
2. Præsentationsrunde
3. Valg af ordstyrer
4. Oplæsning af traditioner og koncepter
5. Godkendelse af dagsorden og referat
6. GSR rapporter.
7. Unity dag 2011. (Program)
8. OSR. OI og WEB rapporter
9. Kasser/ litteratur rapporter
10. Valg af betroet tjener
11. Eventuelt
12. Rundt om mødet
13. Næste møde.

### ***1. Sindsrobøn.***

Afholdt.

### ***2. Præsentationsrunde: Tilstede:***

Thor GSR Clean og frisindet Vordingborg.

Lars M. Observatør

Klaus GSR Haslev

Kenn Formand OI

Jimmi Afløser GSR Bromødet Korsør

Jesper GSR frihedsgruppen /OI /OSS

Jonas Afgående webansvarlig / Afløsende GSR Fredagsgruppen/Næstved

Mogens Kasserer

Martin Observatør

Lars Observatør

Allan GSR Lørdagsgruppen Vordingborg

### ***3. Valg af ordstyrer:***

Martin

#### **4. Oplæsning af traditioner og koncepter.**

Blev læst op.

#### **5. Godkendelse af dagsorden og referat.**

Referat godkendt – dagsorden ændret. Punkt 8 & 9 rykkes frem og til disse kobles en diskussion af NA's økonomi, taknemmeligheds uger og pamflet om penegstrømmen.

#### **6. GSR Rapporter.**

**Haslev Onsdagsgruppen Slagterivej 17 onsdag 18.45 – 20.00**

1. måned Trin - resten BT - 5. speak - mangler speakere. Alkohol er et stof!

Materiale fra OI?

**Ringsted: lørdagsmødet - Mellem broerne 12. Lørdag kl. 10 til 11.**

Ingen Referat

**Ringsted: Bagvejen mellem broerne 12. torsdag kl. 17:30 til 18:45.**

Ingen Referat

**Ringsted: Cape Diem - mellem broerne 12. søndag kl. 19 til 2**

Ingen Referat

**Ringsted: Den frie time- mellem broerne 12. mandag kl. 17:15 til 18:15.**

Ingen Referat

**Ringsted: Stepworking - mellem broerne 12. fredag kl. 19 til 20.**

Ingen Referat

**Næstved: Mandagsgruppen – kornbakken 6. mandag kl. 19:30 til 20:45.**

Ingen Referat

**Næstved: fredagsmødet – Futura caféen Farimagesvej 22 fredag kl. 19 til 20.**

Ingen Referat

**Vordingborg: Fællesskabet – brænderigården Algade 104, 2 sal. Tirsdag kl. 19 til 20.**

Møderne går godt og der en god og kærlig ånd på mødet.

**Vordingborg: Clean og Frisindet. Åndehullet. Algade 92. Torsdag kl. 19 til 20. i bunkeren.**

9/20-25 - godt møde - ved at finde nye lokaler - spørgsmål om økonomi - langt forretningsmøde - tæring efter næring - OSK/RSK for ambitiøst - for langt fra grupperne - de projekter der foregår i RSK er for ambitiøse - for mange mistakes - for lidt gennemtænkt - gruppen ønsker en tilbagemelding om hvad der egentlig foregår - har svært ved at forstå at NA ikke har penge - ellers er det et dejligt møde.

**Vordingborg: Lørdagsmiraklet- Åndehullet. Algade 92. Lørdag kl. 11 til 12.**

Økonomi - uheldig oplevelse - bliver bedt om flere penge til NA - nykommer: Jeg smider 10% af mine indtægter - er det nok? - må jeg tage kaffe?

Jeg har været inde at tjekke regnskabet på nettet - Vordingborg smider 20000 om året, hvorfor ikke bare beholde dem i grupperne?

**Holbæk: Vejen frem – Klosterstrædet 5. Tirsdag kl. 20 til 21.**

Ingen Referat

**Holbæk: fredag**

Ingen Referat

**Slagelse: Håbet - Hestestrædet, bag Slagelse teater. Fredag kl. 19 til 20.**

Ingen Referat

**Nykøbing F: Frihedsgruppen – Kulturforsyningen, Voldgade 1. mandag kl. 19 til 20.**

Der mangler servicevillighed - svært at få betroede tjenere - nye lokaler.

**Nykøbing F: Keep it simpel—banegårdspladsen 1a. lørdag kl 11 til 12.**

Ingen Referat

**Nykøbing F: Sydhavsøerne – Lindeskovskirken. Onsdag kl. 20 til 21.**

Ingen Referat

**Korsør: Bromødet-- Skolegade 1 indgang C Mandag kl. 19 til 20.**

Ingen Referat

**Der har aldrig før været så mange - for et år siden var vi fire, nu er vi seksten.**

Løs struktur virker tiltrækkende - vi tager godt imod nykommere, vi er der også for dem efter møderne - vi er ved at lave det her om med pengene - der er nogle der er modstandere - alt over 400 doneres videre - det er NAs penge. Det er vigtigt at holde NA i live.

**Kalundborg: Tirsdags Gruppen - Bredgade 47. Medborgerhuset. Tirsdag 19 til 20.**

Ingen Referat

**Roskilde: Søndag Ringstedgade 16. Kl. 12.12-13.13**

Ingen Referat

**Roskilde: Onsdag Ringstedgade 16. kl. 19.19-20.20**

Ingen Referat

**Gunderslev: Gunderslev gruppen Gunderslev kirke Fredag 19 – 20**

Ingen Referat

## **8a. OI, WEB og OSR rapporter**

### **OI:**

Training days er sat på hold - grundet pengemangel.

Næste møde - 29. maj.

HI og OI skal arbejde tættere sammen. Der har været forvirring om hvornår møderne blev afholdt - fremover skal formanden for OI give direkte besked til web – kun det gælder.

Diskussion om retningslinier for OI/SOV, der er ikke nogen på nuværende tidspunkt op til udvalget at lave dem. OI er et selvstyrende udvalg under OSK.

Jimmi: Da jeg startede blev jeg bedt om at samle HI herovre - der er mange mennesker der gerne vil - skal jeg fortsætte, for så skal jeg opstilles som formand for et HI-udvalg - det er op til jer?

Kenn: Det synes jeg lyder som en rigtig god ide - ved du har en masse erfaring - ingen grund til ikke at bruge denne erfaring her - god ide!

Jimmi opstiller til formand for H&I – service CV fremsendes til næste møde.

### **OSR-rapport:**

OSS: Jeg er lidt på skideren da jeg mangler vores OSR, der har nogle papirer der skulle fremlægges - vi måtte udskyde træningsdagene - vi skulle prioritere 13,000 - træningsdagene havde et budget på 15,000 så svaret gav sig selv.

På servicekonf blev afholdt en rigtig god workshop om eccna - referat kommer på hjemmesiden.

Vil gerne have det på som punkt på næste osk-møde, fordi Thomas har alle de her papirer.

## ***Økonomi / Taknemmelighedsuger / tilbagemelding fra RSK***

### **Pengestrømmen og service i NA.**

Kasserer: Jeg har sendt denne på mail til de fleste af jer - ked af at jeg fik sagt noget forkert på et møde om en to-krone. Nogle gange griber begejstringen lidt for meget. Men det understreger at det er oplysning og kommunikation det drejer sig om. Derfor har vi lavet denne pamflet, der fortæller om hvordan økonomien hænger sammen i vores område og på landsplan. Det er den første del - den næste del er taknemmelighedsuger. Er der nogle spørgsmål/kommentarer?

### **Udpluk af en livlig debat:**

Taknemmelighedsmåned er rigtig godt. Der er åbenbart mange grupper der tror at pengene er deres - hvad er løsningen: Vi samler nogle folk og deltager i forretningsmøder i grupper der ikke donerer. For at oplyse. Nogle gode folk tager ud og fortæller hvad det handler om.

Jeg synes også det er fedt med en tmåned - min erfaring er at grupperne fra tid til anden skal have et spark i R. Det her med at sende folk ud, minder om et indkrævningshold. Jeg er ikke i tvivl om at det er nødvendigt med oplysning. Folk tror at pengene er gruppens. Hvad er det NA gør for den enkelte - den redder min røv - der er en masse mennesker der bruger deres fritid på at arbejde - for at redde vores røv. Hvis det her dør, fordi der er en masse grupper der hellere vil spise kage.

Den tænder mig. Vi kan også bare lade være med at lægge penge i kurven og så købe kage privat. Synes det er vildt at der bruges så mange penge til RD/RDS. Folk ude i grupperne forstår det ikke - hvorfor skal der bruges så mange penge på transport og diæter? Resultatet bliver at folk mister lysten til at smide penge i den syvende. Vi var i forvejen en del af hele verden. Vi kan ikke skrive trin på dansk, fordi oversættelsen ikke er godkendt. Nykommeren er den vigtigste - han røg til Malta.

Hvis vi ikke har råd til at være en del af verden, så lad os lære være - og det er fint med kage på bordet. Jeg vil ikke presse folk til at smide flere penge i bøtten. Tror det skræmmer folk væk. Det kan godt være der skal mere oplysning til - men synes det virker som om det er et krav til medlemmer. Så må vi lade være med at tage til wsc, hvis vi ikke har råd. Jeg sidder her med en masse halvtredsører - det er nykommere - de har ikke så mange penge. Jeg ved ikke hvor vigtigt det er at tage til wsc - det kan godt være det er skidevigtigt.

Hvis vi ser på bagsiden - der er doneret mindre i år end tidligere - pengene ligger ude i grupperne. Der er en masse konventer - mange af de steder ligger de inde med store reserver. Kunne man ikke fra RSKs side foreslå en samlet konventkonto? Hvor disse penge samles. Man kunne måske få frigivet nogle midler på denne måde. Jeg tror folk smider det de kan - det kan være at det kan give et kort opsving på en til to gange - men det der mangler at pengene kommer videre fra mødet til OSK. Jeg var til et møde hvor der var 13-14 forskellige slags kiks og småkager og juice osv. Hvis det er det man vil, kan man samle ind til det, separat.

Tak for det delte. En ting er at der kommer en pamflet ud og siger det under na-relaterede. Det

ændrer ikke noget. Det kræver at der i grupperne besluttet at pengene skal videre til OSK/RSK. Det er ikke jeres penge - det er VORES penge. Man skal have fat i gruppesamvittigheden - det skal vedtages - eller fungerer det ikke.

Det er pissevigtigt at hele denne her snak ikke bliver til noget med at slå nogen i hovedet med noget som helst - I må ikke spise småkager osv. - det er vigtigt med egentlig kommunikation - hvad er pengestrømmen egentlig? hvad bruges pengene til. SOV er et af de områder der gør det godt. Vi donerer rent faktisk videre. I forhold til antal medlemmer er vi gode.

Der er rigtig mange grupper i vores område der har en prudent reserve og resten doneres videre. Desværre er tingene sådan. Copyrighten ejes af NA-world - de skal godkende en oversættelse inden vi sender det ud. Vi er magtesløse i forhold til dette. Men det er også afhængigt af servicevillighed. OU mangler folk. Ja det koster 34.000 at sende folk til wsc - men der er et formål med at være med i verdenssammenhæng. BFID på nettet blev kun godkendt, fordi vi kunne lave lobbyarbejde via RD/RDS. Det er et lille eksempel på at tingene hænger sammen. I rigtig mange år har vi fået støtte fra World Service. Priserne er hold kunstigt nede. Budgettet er lavet udfra sidste års tal - nu er virkligheden en anden. Oplysning Oplysning Oplysning.

I må ikke misforstå mig: I må godt spise kage - og jeg beder jer ikke gå ud og vride armen om på nogen - men når pengene er i kurven er det NAs penge - ikke gruppens. og jeg har også haft en masse spørgsmål til transportudgifter - f.eks. er der brugt 1100 kr. på at sende to personer til Fredericia. NA betaler den billigste transportform, hvordan du så vælger at komme frem er op til dig. Ansvarlighed. OI er den største udgift i NA som helhed - i form af transportudgifter. Det må være op til gruppen at pengene kommer videre. I Korsør har vi også et minimum på 400 - resten ryger videre. Samvittighed - NA har reddet min røv - send pengene videre!

Ligesom det med konventer - det er det samme med grupperne. Vi kan ikke regne med at et konvent vil give overskud. Den eneste sikre er syvende trad. Jeg er ked af denne diskussion - vi skal ud med noget oplysning til grupperne. Der er mange grupper der ikke er repræsenteret her i OSK - oplysning - er ked af at dette rammer det enkelte medlem - især nykommeren, der måske har lagt sine sidste penge - problemet er ikke medl. men grupper, der ikke donerer videre. Thor: Det kan være farligt, hvis folk oplever at de kommer fra OSK og kupper møderne og tager deres penge. Noget med at komme ud og oplyse. Man skal gå på listeføder! Det kan skabe mere modstand.

Den kan være skummel den med at rejse rundt. Men det kan også være svært at sidde herfra hvis grupperne ikke er repræsenteret. Ja det er NAs penge, men gruppen er også NA. Gruppen må gerne beholde 100.000 hvis det er det de vil. Jeg har ikke lyst til at gå hjem og lægge denne folder, det vil skabe ballade på næste forretningsmøde. Den anden ting er at der er færre penge generelt nu, end der var sidste år. Hvis budgettet er lavet ud fra sidste år. Men det er aktiv adfærd at bruge penge vi ikke har. Lad os prøve at få begrænset udgifterne - smid mindre i kurven men brug pengene på at lave service. Lad os lave et Skype-møde. Lad os sætte tingene i bero indtil vi har penge. Jeg tror ikke der kommer ret mange flere penge ved at tage ud til grupperne. Folk har mindre penge nu end tidligere. Benzin er blevet dyrere.

Jeg kan se 2010 er der doneret 117 men kun brugt 109. Det ser ud til at der i vores område er et naturligt flow. I Kbh. er der nogle og fyrrer møder - det undrer mig at det er de samme 10-12 grupper der donerer i Kbh. - hvor bliver pengene fra de andre 30 møder af? Vi har faktisk fået det til at fungere her - vi skal ikke ud og hive pengene op af lommerne på nykommerne. Der er ingen der forbyder samkørsel - det er billigere end DSB.

Jeg har det modsat af dig A - det er sådan her det ser ud. Det jeg hører er at folk ikke ved hvad pengene går til. Her står det krone for krone hvad pengene bruges til. Det skal ikke være hemmeligt hvad pengene går til. Så må det være op til os at forklare hvorfor det er rigtigt. Jeg er tilhænger af at folderen kommer ud

Jeg er glad for denne diskussion. Det er et evigt problem i NA. Vi er pludselig blevet medlem af NA-verden. Det jeg tænker er at der skal en holdningsændring til, hvordan gør vi det? Vi har snakket om det her før. Os der vil det her, at det er NAs penge, må kæmpe denne her kamp. Og tage diskussionen med dem der stiller spørgsmålstejn ved hvad pengene bruges til.

Jeg tror vi kunne diskutere det her resten af dagen. Det drejer sig om oplysning. Mange kommer med meninger og holdninger der bunder i uvidenhed. Jeg synes der bliver sagt mange gode ting - der skal ske noget, hvad skal der gøres? Jeg synes også denne her skal på bordene. Vi har et program - det skulle undre mig meget, hvis der ikke står noget om det her i vores trad. Det kræver at man ser lidt på, hvad man har råd til at donere - hvis man ikke har råd til at lægge noget, så er det sådan det er. Hvad er løsninger? Skal dette på næste dagsorden? Skal der nedsættes et udvalg?

Jeg synes det lyder som om, det ikke er her i området der er et problem. Det er ikke vores opgave at fortælle andre områder hvad de skal smide i kassen.

Vi må have en repr. til RSK der gør opmærksom på at Kbh. ikke donerer?  
OI kunne måske uddanne nogle folk der tager ud og indleder om emnet

Det er ikke det der er meningen med OI. Mht. RSK og Kbh. det hjælper ikke rigtig noget hvis de ikke dukker op på OSK-møder. Jeg synes i det mindste vi skal tage stilling til denne pamflet. Også i forhold til unitydagen - der vil det være godt at have folderen klar.

Det er rigtigt at det store problem ikke er vores område, men det der er vigtigt at få holdningsændringen igennem. Som det er sagt kan vi ikke herfra eller via RSK ændre noget i Kbh. Men som enkeltpersoner kan vi påvirke københavnere. Men kan vi godkende denne pamflet?

Pamfletten ”Pengestrømmen og service i NA” godkendes og fordeles.

### **Præsentation af hvad RSK har brugt ressourcer, tid og penge.**

To personer fra ad hoc udvalget vil gerne komme og præsentere taknemmelighedsmåned på unitydagen, er det noget vi vil tillade?

Er der tid til det i det stramme program?

Det drejer sig om fem minutter

Ja

Ja

Godkendt

Er også tilhænger af takmåned

Men hvad hjælper det at jeg donerer mere, når der sidder store grupper der ikke donerer?

Ad hoc udvalget får 5 min inden count down.

### **Præsentation af oplæsning**

Jeg synes det er en god ide med kurven går rundt to gange. Men det kræver oplysning!

Det er ikke ok at skulle sende den rundt to gange - vil vende det med min gruppe - det må vi tage stilling til om en måned.

Rygepause

Måske var det en idé at tænke ud af boksen - mht. taknemmelighedsuger. Jeg har et konkret forslag: Jeg tænker at hvis man slår sig sammen nogle stykker, at man samler ting ind og afholder et loppemarked og overskuddet går ubeskåret til RSK.

Vi har en unitydag - skal vi ikke nedsætte et udvalg og komme videre til unitydagen?

Der er nedsat et udvalg under RSK - 14. maj til 14. juni. Alle mulige andre initiativer er gode, men taknemmelighedsugerne er sådan set allerede planlagt. På unitydagen: Tyvstarte indsamlingen på unitydagen lige inden countdown - sende kurven rundt.

God idé med andre initiativer, men lad os vente til efter unitydagen.

ordstyrer:

Skal vi tage en beslutning: Er der nogen der har noget imod at sende kurven rundt inden count down.

Jeg har en dårlig fornemmelse.

Min gruppe støtter op omkring det, tror jeg.

Jeg kan kun tale for mig selv, men synes det er OK.

Jeg er ikke rep. for nogen gruppe, men det nævnes at det er frivilligt, så jeg kan ikke se noget problem.

Kan den ikke bare stilles et sted.

der står allerede kurve til den 7. - men det her er noget specielt.

Jeg synes ikke det er en god idé. Det er for sent vi får det at vide. Jeg synes det er at presse citronen. Der står kurve rundt omkring, men at sende den rundt bliver for meget. Ok at gøre opmærksom på at der står heroppe.

Vi arbejder med konsensus - synes det er detaljer.

Det er vedtaget at der gøres opmærksom på, at der står en kurv 'heroppe', hvor donationer går

direkte til RSK.

Ud over det er det op til de enkelte grupper hvad de vil gøre i forhold til ”taknemmeligheds ugerne”

## **Kasserer/litteraturred**

Jeg har hævet alle pengene, men der er nogle der har sat penge ind efter jeg har hævet.

Kontantbeholdning før mødet: 13398,- kr

Sidste måned blev der doneret 900 - op til dette møde: 4830!

Der er købt rigeligt ind - BFID kommer midt i juli, grundet langsomme trykkere. Vil gerne have bestillinger på forhånd.

Der er kommet en pamflet om HI og Service - vil opfordre grupperne til at købe nogle af disse og tage med hjem.

## **7. Unity dag 2011. (Program)**

### **Auktion:**

VI mangler effekter - folk kan komme med noget på selve dagen!

Vi må holde auktion over det der er.

**Underholdning:** Ikke til stede, men der er styr på det.

**Vagtskemaer:** Laves på dagen.

Vi snakkede om sidste gang, at der skal være én der er ansvarlig hele tiden. Men vi kan godt bare gøre det dernede.

Er det ikke nemmere at lave det udfra hvem vi er, når vi er der...

Sidste år var der én der var økonomiansvarlig i en time, som så blev afløst. For ikke at friste nogle 'nye'. Der var hele tiden én med 'lang clean time', der stod for penge-kassen i dén time. Det forløb glidende.

Vi laver vagtskemaer på dagen eller fredag.

### **Udsmykning:**

Har bannere med hjem fra Esbjerg. Vores eget banner ligger stadig og roder hos tidligere kasser - kan ikke få fat i ham. Resten er der styr på. Jeg har en del med hjem, men kunne godt tænke mig at vi fik fat i vores eget. Tænker måske bare at tage ned til ham en dag...

Det haster lidt - 2010 skal ændres til 2011...

Jeg har en masse materialer - folk kan ringe til mig, så vi kan spare penge...

Jeg kommer fredag og regner med at købe materialer og lave nogle skilte.

### **Praktisk**

Har fået mange tilbagemeldinger fra folk der vil lave service.

Er det OK at reklamere på FB?

Det er enkeltpersoner, der ikke rep'er NA.



**Donation efter Unity dagen:**

OI mangler penge.

Hvis vi bare donerer til RSK.

Foreslår at vi donerer direkte til RSK og lader dem fordele

Vi har hvad vi skal bruge, så jeg foreslår vi beholder 3000 og donerer resten videre.

Opklarende spørgsmål? Så det bliver til en del af taknemmelighedsugerne.

Kan vi blive enige om at vi beholder 3000 og donerer resten videre til RSK.

Ja hele vejen rundt.

Hvornår er der folk på skolen på fredag?

Vi er derovre kl. 15.

**Valg af betroede tjenere:**

Opstillet som webansvarlig: Trækker sig begge.

Klaus: stiller op som webkontakt.

På som punkt på næste dagsorden. Vi skal annoncere i grupperne at vi skal have to tjenere på posten.

Lars M.: Jeg vil gerne stille op som OSS. Jeg er opstillet herfra som vicekasserer i RSK til næste år.

Mogens: Men du vil ikke overtage OSR-posten efterfølgende? Nej!

Jimmi: Jeg stiller op som formand for HI.

Service CV afleveres for alle 3 og valg næste møde.

**Rundt om mødet:**

GSR Clean og frisindet Vordingborg.

Det har været fantastisk - synes vi kom godt rundt om tingene og fik holdt egoerne på plads. Glad for at vi ikke var flere.

Observatør

Det er rart at være tilbage - glæder mig til unitydagen

GSR Haslev

Synes også det har været et godt møde - men synes det går for hurtigt. Utålmodig ordstyrer.

Formand OI

Der har været en masse vi har snakket om

Afløser GSR Bromødet Korsør

Godt møde

GSR frihedsgruppen /OI /OSS

Tak for et godt møde

Afgående webansvarlig / Afløsende GSR Fredagsgruppen/Næstved

Tak for et godt møde.

Kasserer

Velkommen til de nye. Synes det er godt med en gadedreng og få nogle nye synsvinkler på tingene. Stor undskyldning for manglende oprydning sidste gang!

ordstyrer:

Synes det er fantastisk at vi kan sidde med hver vores mening, og stadig have et godt møde. Glæder mig til lørdag (og fredag).

GSR Lørdagsgruppen Vordingborg

Jeg synes det er dejligt du er ordstyrer - vi kommer rundt om emnerne, men kører ikke suppe på det. Synes det er dejligt at repræsentere gruppen. Stadig lidt forvirret over de økonomiske ting, men det må jeg gå hjem og smide i gruppen og se hvad de ønsker. Synes ikke rigtig der kom noget frem.

**Næste møde: 5.juni**

### ***Dagsorden for næste møde:***

1. Sindsrobøn
2. Præsentationsrunde
3. Valg af ordstyrer
4. Oplæsning af traditioner og koncepter
5. Godkendelse af dagsorden og referat
6. GSR rapporter.
7. Unity dag 2011 - evaluering
8. OSR. OI og WEB rapporter
9. Kasser/ litteratur rapporter
10. Valg af betroet tjener
11. Post
12. Eventuelt
13. Rundt om mødet
14. Næste møde.